
Pentru al doilea an la rând, Spitalul Clinic 
Județean de Urgență Sibiu, prin dna Conf. 
univ. Dr. Corina Roman Filip, medicul șef al 
Secției Clinice Neurologie a SCJU Sibiu a -
lături de colectivul secției, a fost premiat cu 
medalia de aur de către Societatea Euro -
peană de AVC (ESO) pentru raportarea în 
Registrul European de AVC a tuturor acci-
dentelor vasculare tratate cu proceduri de re-
canalizare (tromboliză). 

Tromboliza intravenoasă este o metodă 
terapeutică netraumatizantă care constă în 
injectarea unei substanțe trombolitice, care 
se administrează intravenos și dizolvă chea -
gul de sânge care blochează circulația. 

SCJU Sibiu, prin Secția Clinică Neurologie 
este unul dintre centrele din România unde 
se aplică procedurile de tromboliză, acesta 
fiind un tratament performant în faza acută 
de AVC ischemic. 

„Suntem încântați că facem parte din pro-
gramul de tromboliză intravenoasă și mul țu -
mim Consiliului Județean Sibiu pentru spri jinul 
acordat pentru derularea acestui program în 
cadrul spitalului, precum și tuturor medicilor 
titulari și rezidenți din cadrul secției. În cadrul 
clinicii de neurologie a SCJU Sibiu s-au tratat, 
în perioada ianuarie 2019 și până în pre -
zent,1010 pacienți cu AVC ische mic,148 din-
tre aceștia au beneficiat de procedurile de 
tromboliză, încadrându-se în fereastra în care 
acestea au putut fi aplicate, 125 de pacienți 
având evoluție favorabilă iar 23 au decedat. 
De menționat că în recomandările inter na -
ționale la momentul de față se încadrează 
pentru tromboliză intravenoasă (chimică) 
aproximativ 5% din pacienții cu AVC is-
chemic. La pacienții care prezintă AVC is-
chemic cu tromboză de vas mare (artera 
carotidă internă, artera sylviană în segmentul 

M1, artera bazilară) au recomandare de 
primă intenție în primele 6, maxim 12 ore de 
la debut proceduri de recanalizare mecanică 
– trombectomie”, precizează Conf.univ. dr. 
Corina Roman Filip. 

Alături de SCJU Sibiu, la congresul SNR 
au mai fost premiate cu medalia de aur pen-
tru raportări în Registrul European AVC și 
alte instituții medicale din țară.
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Viitorul Șelimbăr este singura 
echipă cu punctaj maxim din 
totalul de 100 de formațiuni din 
liga a III-a.

SPORT

Echipa antrenată de Florin Maxim a 
încheiat turul de campionat cu maxim 
de puncte, adică nouă victorii din tot 
atâtea posibile și cel mai bun golaveraj 
(+20) din Liga a III-a, fiind UNICA gru-
pare din eșalonul terț care a reușit să 
atingă această performanță.

PAGINA 10

Christine Thellmann a căștigat din nou 
votul de încredere al colegilor consilieri 
locali, fiind numită viceprimarul orașului 
pentru al doilea mandat consecutiv. 

PAGINA 5

Thellmann a fost a lea să pentru 
al doilea mandat de viceprimar 
al municipiului Mediaș

MEDIAȘ

Generatorul în valoare totală de 
80.000 euro (sumă suportată integral 
din fondurile Arhiepiscopiei Sibiului) va 
fi achitat în două tranșe.

PAGINA 6

Arhiepiscopia Sibiului va oferi 
un generator de oxigen  
Spitalului de Pneumoftiziologie 
din Sibiu

SĂNĂTATE

Magazinele se închid începând cu ora 20.00 și nu va putea fi mai mult de o per soană la opt metri pătrați, iar 
în intervalul 10.00 și 13.00 procurarea de alimente și produse necesare va fi rezervată persoanelor de peste 
65 de ani. Începând cu weekendul trecut, magazinele și mall-urile sunt închise sâm băta și duminica, cu 
excepția magazi nelor a li mentare, a farmaciilor și a altor ma ga zine esențiale, precum cele cu produse pentru 
animale, iar terasele se închid pe toată perioada carantinei. Activitățile religioa se se vor des fășura în spații 
deschise pe durata carantinei. Circulația și staționarea în spațiile publice a persoanelor este interzisă, cu 
excepția motivelor bine justificate, pe baza Declarației pe proprie răspundere, legitimației de serviciu sau a 
adeverinței eliberate de angajator. 

Neurologii SCJU Sibiu, medaliați cu aur pentru al doilea 
an consecutiv de către Societatea Europeană de AVC

SSiibbiiuu,,  TTăăllmmaacciiuu,,  CCiissnnăăddiiee  șșii  
ȘȘeelliimmbbăărr,,  îînn  ccaarraannttiinnăă  ttiimmpp  ddee  
ddoouuăă  ssăăppttăămmâânnii
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Sibiu, Tălmaciu, Cisnădie și Șelimbăr, 
în carantină timp de două săptămâni

După Baia Mare, Zalău şi Slobozia, Sibiul 
este a patra reşedinţa de judeţ care a intrat 
în carantină. Sibiul a devenit în ultimele zile 
epicentrul epidemiei din România, unde rata 
de infectare în oraş a depășit 12 cazuri la mia 
de locuitori, morga spitalului este plină, iar 
cadavrele sunt duse acum în containere. De 
asemenea, Cisnădie, Șelimbăr, Tălmaciu și 
Cartierul Arhitecților au intrat în carantină în-
cepând de luni, 16 noiembrie, ora 05:00, 
anunțul a fost făcut de către secretarul de 
stat în MAI, șeful DSU, Raed Arafat. Au to -
ritățile au ezitat timp de mai multe zile înainte 
de a decide să intre în carantină în ciuda fap-
tului că numărul de cazuri de coronavirus era 
în creștere de la o zi la altă. Alte orașe cu 
incidență sensibil mai mică au intrat în 
carantină de câteva zile. Măsura se aplică 
timp de două săptămâni, iar la sfârșitul pe-
rioadei de carantină va avea loc o nouă eval-
uare a situației.  

Magazinele se închid începând cu ora 20.00 
și nu va putea fi mai mult de o per soană la 
opt metri pătrați, iar în intervalul 10.00 și 
13.00 procurarea de alimente și produse 
necesare va fi rezervată persoanelor de 
peste 65 de ani. Începând cu weekendul tre-
cut, magazinele și mall-urile sunt închise 
sâm băta și duminica, cu excepția magazi -
nelor a li mentare, a farmaciilor și a altor ma -

ga zine esențiale, precum cele cu produse 
pentru animale, iar terasele se închid pe 
toată perioada carantinei. Activitățile religioa -
se se vor des fășura în spații deschise pe du-
rata carantinei. Raed Arafat a mai arătat că 
vor fi suplimentate paturile de terapie inten -
sivă, iar unii pacienți vor fi transferați la Târgu 
Mureș. 

Circulația și staționarea în spațiile publice 
a persoanelor este interzisă, cu excepția mo-
tivelor bine justificate, pe baza Declarației pe 
proprie răspundere, legitimației de serviciu 
sau a adeverinței eliberate de angajator. 
Pentru ieșirea pe durata perioadei de caran -
tină se vor face excepții pentru cei care merg 
la muncă, pentru primirea de asistență me -
dicală sau pentru cumpărarea de alimente, 
dar doar în baza declarației pe proprie 
răspundere și a adeverinței de muncă unde 
este cazul. 

„Situația în care ne aflăm în municipiul 
Sibiu și alte localități necesită unele măsuri 
suplimentare, adică limitarea circulaţiei între 
23-5 dimineaţa, închiderea unor spații în-
chise, portul măștii în spații deschise perma-
nent în țară. Aici, având în vedere incidența 
si numărul mare de cazuri, azi peste 400, în 
urma discuțiilor care au avut loc cu CJSU, s-
a ajuns la următoarele concluzii. În primul 
rând măsura carantinării a municipiului Sibiu, 

Șelimbăr și cartierul Arhitecților, carantinare 
Tălmaciu și carantinare Cisnădie începând 
de luni, timp de două săptămâni. Închiderea 
magazinelor și mall-urilor pe toată durata 
weekend-ului, sâmbătă și duminică, cu ex -
cepția magazinelor agroalimentare și farma-
cii”, a pus Raed Arafat.  

Secretarul de stat Raed Arafat este de pă -
rere că lipsa de comunicare între cei respon-
abili, şi orgoliile, au contribuit la această 
si tuaţie dezastruoasă. Din acest motiv, Gu-
vernul a decis, în ședința de la finele săp -
tămânii trecute, încetarea exercitării, cu 
ca racter temporar, prin detașare în condițiile 
legii, a funcției publice de subprefect al 
județului Sibiu de către Rareș Macrea. A -
cesta a fost numit temporar prefect când Gu-
vernul Orban a eliberat-o din funcție pe Maria 
Minea, numită de Guvernul PSD Viorica 
Dăncilă. După numirea lui Mircea Crețu tot 
pe un mandat temporar în funcția de prefect, 
Rareș Macrea a devenit subprefect. În ultima 
perioadă, când prefectul Mircea Crețu a intrat 
în concediu medical, fiind infectat cu SARS-
CoV-2, Rareș Macre a a condus ședințele 
Comitetului Județean pentru Situații de Ur -
gență. „Cu siguranţă lipsa comunicării şi 
unele aspecte ce trebuiau rezolvate între ei 
şi să fie luate deciziile urgent şi să se cola-
boreze, poate că asta a lipsit, Poate că asta 
a contribuit. Nu e loc nici pentru orgolii, nici 
pentru supărări, pentru nimic. Avem un sin-
gur ţel, rezolvarea problemei şi reducerea im-
pactului acestui virus.”, a spus Raed Arafat, 
șeful DSU. 

De asemenea, vizita lui Raed Arafat a cul-
minat și cu demisia directorului Direcției de 
Sănătate Publică, Gabriel Budescu, invo -
când motive de sănătate. Anunțul a fost făcut 
de viceprimerul Raluca Turcan la finalul șe -
dinței Comitetului Județean pentru Situații de 
Urgență. „Am primit demisia șefului DSP Si -
biu și aștept și demisia managerului Spitalu-
lui Județean de Urgență. Vrem să în drep tăm 
situația din județul Sibiu și nu există nicio 
îngăduință atunci când e vorba de func țio -
narea acestor instituții pentru salvarea oame-
nilor”, a declarat Raluca Turcan. Epuizat, 
medicul şef al Unităţii de Primiri Urgenţă, 
Bodan Csillag, a procedat la fel, locul său ur-
mând să fie ocupat de Constantin Roșca. Cu 
toate că, a demisionat din funcţia de şef al 
UPU, va rămâne în echipa de medici a sec -

ţiei. Acesta are o experienţă bogată în medi-
cina de urgenţă, atât în UPU, cât şi la SMURD 
Sibiu. În ultima perioadă, medicul Bogdan 
Csillag a fost în concediu medical, iar în-
locuitorul său, dr. Voichița Halmaghi a po -
vestit, în ședința CJSU situația grea din UPU 
Sibiu, unde este lipsă de personal și un număr 
foarte mare de bolnavi COVID-19, cerând aju-
torul autorităților. Oficialii au cerut şi demisia 
managerului Spitalului Clinic Județean de 
Urgenţă Sibiu- medicul Liliana Coldea. 

„Am ajuns într-un punct care reclamă mă -
suri mult mai stricte, iar obiectivul lor îl re -
prezintă protejarea vieții și sănătății oa menilor 
din Sibiu. Nimic nu este mai presus de să -
nătate, dar acest lucru nu se poate fără un 
efort comun, al tuturor; trebuie să fim cu toții 
solidari și eficienți. Acest virus este un inamic 
al tuturor românilor și reparezintă un pericol 
pentru bătrâni și tineri deopotrivă. Am luat o 
serie de decizii prin care situația actuală va 
fi remediată, inclusiv la nivelul instituțiilor 
județului Sibiu pentru ca acestea să devină 
mai eficiente în raport cu oamenii și cu 
atribuțiile pe care le au. Astfel, măsurile în 
privința eficientizării instuțiilor din județul Sibiu 
au plecat de la revocarea din funcție a sub-
prefectului, care a fost la conducere în ul-
timele două săptămâni, perioadă în care ar 
fi fost nevoie de mai multă eficiență. Am primit 
și decizia directorului DSP de a demisiona și 
aștept demisia managerului Spitalului Ju -
dețean de Urgență Sibiu. Pentru mine e evi-
dent că, pentru ca un om să aibă încredere 
în spital, spitalul trebuie să inspire această 
încredere. Mai mult, au fost și sunt puse la 
dispoziție resurse financiare pentru ca 
specialiștii să își poată face treaba. Baricada 
împotriva virusului o ținem fiecare dintre noi 
și apoi medicii. De noi depinde, de fiecare 
dintre noi, ca la medici să ajungă un număr 
cât mai mic de cazuri grave. Medicilor le va 
fi din ce în ce mai greu dacă pe străzi, în 
ma gazine sau oriunde altundeva nu se 
respectă măsurile obligatorii. Situația actuală 
impune decizii ferme și rapide. Vrem să 
îndreptăm situația din județul Sibiu și nu 
există nicio îngăduință atunci când e vorba 
de funcționarea instituțiilor pentru salvarea 
vieților oamenilor.”, au fost declarațiile vi-
ceprim-ministrului Raluca Turcan la finalul 
ședinței speciale a Comitetului Județean pen-
tru Situații de Urgență Sibiu.
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Folosiți canalele electronice în relație  
cu Primăria Municipiului Sibiu

În contextul numărului mare de cazuri de infectare cu 
coronavirus înregistrat în municipiul Sibiu, Primăria Sibiu 
reamintește că instituția a pus la dispoziția cetățenilor mai 
multe canale electronice de comunicare și instrumente 
pentru plata electronică a diverselor taxe și a impozitelor 
locale. Acestea pot fi utilizate de către sibieni pentru a 
evita deplasările, pentru siguranța lor.

O nouă campanie de colectare a deșeurilor voluminoase
În perioada 16-20 noiembrie, operatorul de 

salubritate, SC Soma SRL, organizează o 
nouă campanie de colectare a deșeurilor vo-
luminoase, altele decât echipamente elec-
trice sau electrocasnice.  

În cadrul campaniei se vor ridica deșeuri 
voluminoase, precum: mobilier de grădină: 
scaune, mese, figurine, cuști de animale etc.; 
mobilier din locuințe: dulapuri, mese, scaune, 
canapele, paturi, saltele, fotolii, tablouri, lus-
tre etc.; jucării de mari dimensiuni: tobogane, 
piscine hobby, biciclete, trotinete, tractorașe 
și mașinuțe de jucărie etc.; elemente de sto-
lerie (confecțio nate de tâmplar): tocuri, uși, 
ferestre etc.; obiecte de mari dimensiuni pen-
tru recreere/ joacă/întreținere corporală: lea -
găne, cărucio are de copii, balansoare, mese 

de masaj etc.; obiecte textile: covoare, pre -
șuri, carpete etc. 

Cum se colectează? 
SIBIENII CARE LOCUIESC LA CASE sunt 

rugați să scoată la poartă, lângă bordură, 
aceste deșeuri de mari dimensiuni în zilele în 
care pe strada lor este programată ridicarea 
deșeurilor reziduale (pubela neagră). 

ÎN ZONA DE BLOCURI, deșeurile volumi-
noase vor fi ridicate de la platformele publice 
de colectare a deșeurilor, conform unui pro-
gram stabilit pe zile și cartiere. 

Pentru mai multe detalii și informații, sibienii 
sunt invitați să acceseze site-ul operatorului 
de salubritate, http://www.somasibiu.ro sau 
să contacteze dispeceratul companiei, la 
numărul de telefon 0269 988.

Sibienii sunt invitați să voteze una dintre 
aceste denumiri prin formularul electronic 
disponibil pe următorul link: https://forms.gle/ 
2oG8tBLcVD8GhPNy7. Perioada de vot se 
va încheia în 26 noiembrie 2020. 

„În luna octombrie am invitat sibienii să ne 
transmită denumiri pentru viitoarea zonă de 
agrement și sport pe care o vom amenaja pe 
dealurile Gușteriței. Am primit 269 de pro -
puneri pe care juriul le-a analizat și a ales 5 
dintre cele mai reușite. Le supunem acum 
votului sibienilor pentru că ne dorim ca acest 
obiectiv public să îi reprezinte și să îi atragă 

inclusiv ca denumire.”, a spus Astrid Fodor, 
primarul Municipiului Sibiu. 

Cele 5 propuneri de denumiri selectate de 
juriu sunt următoarele: ENjoy Sibiu; Her-
mannstadt Adventure Park; Sibiu CityScape; 
GusterLand; Colinele Gușteriței. 

Reamintim că persoana care a propus de-
numirea care va întruni cele mai multe voturi 
din partea cetățenilor va fi premiată de Pri -
măria Sibiu cu o bicicletă tip mountain bike. 
Precizăm că în cazul în care se va selecta o 
denumire propusă de mai mulți sibieni, câș -
tigătorul va fi desemnat prin tragere la sorți.

Reamintim toate aceste canale și instrumente 
electronice: Adresa de e-mail pms@sibiu.ro 
unde pot fi trimise petiții, sesizări și solicitări. 
Platforma de e-administrație de pe sibiu.ro, 
prin mesageria electronică a fiecărui serviciu. 
Aplicația Sibiu City App – modulul Raportări 
Incidente. Aceasta se descarcă gratuit din 
Google Play și App Store, oferindu-vă posi-
bilitatea de a sesiza diverse probleme cu 
care vă întâlniți în oraș, pe domenii. 

Folosiți canalele electronice în relație cu 
Primăria Municipiului SibiuPLATA TAXELOR 
ȘI IMPOZITELOR LOCALE: Prin platforma 
e-administrație de pe sibiu.ro: prin crearea 
unui cont, puteți avea acces la informațiile 
dumneavoastră personale cu privire la taxele 
și impozitele datorate și puteți efectua plăți; 
Pe site-ul sibiu.ro, instrumentul PLATA XPress 
puteți efectua plăți, fără a fi necesară crearea 
unui cont, utilizând codul de bare de pe de-
ciziile de impunere. Prin portalul ghișeul.ro 

Taxa de parcare poate fi plătită online, prin 
aplicația PARCARE SIBIU, disponibilă în 
Google Play și App Store. Din această apli -
cație se pot achiziționa în format electronic și 
abonamente pentru parcare. 

 CERTIFICATE FISCALE online: 
Puteți solicita certificate fiscale online, în 

baza formularului tip de pe sibiu.ro, pe adre -
sele: espf@sibiu.ro (persoane fizice) sau 
itpj@sibiu.ro (persoane juridice). Plata taxei 
pentru emiterea certificatului fiscal se poate 
face pe platforma de e-administrație de pe 
sibiu.ro sau pe ghiseul.ro. Certificatul va fi 
eliberat în format electronic, pe adresa 
dumneavoastră de e-mail. 

CERTIFICATE DE URBANISM online: 
Folosind formularul tip de pe sibiu.ro, puteți 

solicita un certificat de urbanism transmițând 
o solicitare pe pms@sibiu.ro, însoțit de doc-
umentele necesare specificate pe sibiu.ro. 
Taxa pentru emiterea certificatului se poate 
plăti online pe portalul de e-administrație. 
Certificatul va fi emis în format electronic, pe 
e-mailul dumneavoastră. 

INFORMARE ȘI TRANSPARENȚĂ: 
Vă invităm să urmăriți următoarele canale 

pentru a fi la curent cu activitatea Primăriei 
Sibiu și a serviciilor publice din subordinea 
Consiliului Local Sibiu: Informații utile cetă -

țenilor în contextul pandemiei de coronavirus 
pe site-ul sibiu.ro, Secțiunea COVID – 19: 
măsuri de protecție, restricții, informații de-
spre rata infectării, etc.;  

Site-ul sibiu.ro: știri, proiecte de hotărâri ale 

Consiliului Local, dezbateri și consultări pu -
blice; Newsletter-ul instituției: vă puteți abona 
la newsletter de pe site-ul sibiu.ro și veți primi 
pe e-mail cele mai importante știri; Pagina de 
Facebook – Primăria Municipiului Sibiu.

Votați cea mai bună denumire pentru 
viitoarea zonă de agrement și sport 
din dealurile Gușteriței

Prin dispoziția Președintelui Consiliului 
Județean Sibiu nr.285/10.11.2020, „începând 
cu data de 11 noiembrie 2020, doamna Suciu 
Dorina Elena, inspector de specialitate în 
cadrul Serviciului Public Salvamont Sibiu, 
exercită cu caracter temporar funcția con -
trac tuală de conducere vacantă de director 
al Serviciului Public Salvamont Sibiu, până la 
ocuparea prin concurs a postului de director”. 

Procedura de concurs va fi demarată în cel 

mai scurt timp posibil. Funcția a fost ocupată 
până marți, 10 noiembrie de Adrian David, 
care a activat în cadrul Serviciului Salvamont 
Sibiu timp de 32 de ani. 

„Închiei astfel o activitate de 32 de ani la 
Salvamont Sibiu. Vă mulțumesc pentru co-
laborare si pentru modul profesionist prin 
care ati reflectat munca noastră. Vă doresc 
multă sănătate și toate cele bune. Cu stimă, 
Adrian David.”, a transmis Adrian David.

Dorina Elena Suciu, director interimar 
la Serviciul Public Salvamont Sibiu
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Asistența tehnică contractată pentru achizițiile din 
proiectul „Investiții complementare Sistemului de 
Management Integrat al Deșeurilor în Județul Sibiu”

Consiliul Județean Sibiu a semnat contrac-
tul de asistenţă tehnică pentru elaborarea 
documentaţiilor şi organizarea procedurilor 
de achiziţie din cadrul proiectului „Investiții 
complementare Sistemului de Management 
Integrat al Deșeurilor în Județul Sibiu”, pro -
iect pe care intenționează să îl depună spre 
finanțare în cadrul Programului Operațional 
Infrastructură Mare – Axa Prioritară 3 Dez-
voltarea infrastructurii de mediu în condiții de 
management eficient al resurselor, Obiectivul 
Specific (OS) 3.1 Reducerea numărului de-
pozitelor neconforme şi creşterea gradului de 
pregătire pentru reciclare a deşeurilor în Ro -
mânia. Societatea care a câștigat atribuirea 
contractului este MEDIA MARKETING S.R.L., 
din Târgu Mureş. Valoarea contractului este 
de 328.650 lei, la care se adaugă TVA, iar 
costul este eligibil în cadrul proiectului. Durata 
contractului este de 24 luni de la data sem -
nării acestuia, cu posibilitatea de prelungire, 
în cazul în care procedurile de atribuire se 
prelungesc peste termenul prevăzut. 

În etapa de pregătire a proiectului, conform 
recomandărilor finanțatorului (Autorității de 
Management POIM) dar și ale JASPERS – 
parteneriatul pentru asistență tehnică furnizat 
de Comisia Europeană, s-a realizat achiziția 
de servicii de asistență tehnică de speciali-
tate pentru elaborarea documentațiilor și or-
ganizarea/derularea procedurilor de achiziție 

publică specifice proiectului, pentru urmă toa -
rele contracte: Asistență tehnică pentru manage-
mentul proiectului, supervizarea lucrărilor de 
construire, servicii de publicitate și conș tien -
tizare a publicului, elaborare documentații de 
atribuire și suport acordat în cadrul proce-
durilor de achiziție pentru contractele de del-
egare colectare și transport a activităților 
serviciului de salubrizare și operarea cen-
trelor pentru colectarea cu aport voluntar a 
deşeurilor; Servicii de audit financiar pentru 
proiect; Proiectare și executie modernizarea 
Statie de Sortare și Compostare Sura Mică, 
construire Stație de Tratare Mecano-Biolo -
gică cu Digestie Anaerobă, Operarea inves -
tițiilor realizate; Proiectare și execuție: Stații 
de Transfer la Agnita și Avrig; construirea de 
Centre publice cu Aport Voluntar la Agnita, 
Avrig , Mediaș; Furnizare echipamente pen-
tru colectarea separată și transportul deșeu -
rilor municipale în județul Sibiu. 

Asistența tehnică contractată pentru achi -
zițiile din proiectul „Investiții complementare 
Sistemului de Management Integrat al De -
șeurilor în Județul Sibiu”Obiectivele acestui 
proiect sunt: Construire instalație de tratare 
mecano-biologică cu digestie anaerobă(DA) 
cca 40.000 t/an pentru tratarea mecanică, 
cca 54.000 t/an pentru digestie anaerobă și 
modernizare drum de acces; Modernizare 
Stație de transfer Avrig, construire Centru de 

colectare a deșeurilor cu aport voluntar Avrig 
(CAV); Modernizare Stație de transfer Agnita, 
construire Centru de colectare a deșeurilor 
cu aport voluntar (CAV); Modernizare Stație 
de sortare și compostare a deșeurilor Șura 
Mică; Construire Centre de colectare a de -
șeurilor cu aport voluntar(CAV) Mediaș, Cis -
nădie; Achiziție Echipamente de colectare 
(pubele, europubele, containere)a deșeurilor 
pentru județul Sibiu 

Principalul obiectiv de investiție este re-
alizarea și punerea în funcțiune începând cu 
2024 a instalației de tratare mecano-biolo -
gică cu digestie anaerobă, care, conform 

Planului Județean de Gestionare a Deșeu -
rilor ne va ajuta la reducerea cantităților de 
deșeuri eliminate prin depozitare și atingerea 
țintelor europene foarte stricte în acest sens. 
Instalația este destinată atât pentru fracția 
organică din deșeurile reziduale, rezultată în 
instalația de tratare mecanică, cât și pentru 
biodeșeurile colectate separat, pentru asigu-
rarea capacității necesare de tratare, creș -
terea procentului de materiale reciclabile 
obținute, producerea de material fertilizant, , 
obținerea de RDF (material pentru valorifi-
care energetică) și obținerea de biogaz pen-
tru o instalatie de cogenerare.

CJ Sibiu caută specialiști pentru 
verificarea tehnică a PT-ului și  
a detaliilor de execuție a noului 
spital județean din Sibiu

Consiliul Județean Sibiu caută cei mai buni 
specialiști pentru verificarea tehnică a PT-ului 
și a detaliilor de execuție a noului spital 
județean din Sibiu. Trei ofertanți din Bucu -
reștii, Tulcea și Cluj au intrat în competitive. 
Administrația județeană a primit trei oferte 
pentru contractarea de „Servicii de verificare 
tehnică de calitate a proiectului tehnic și a 
detaliilor de execuție” pentru obiectivul de 
investiții: CONSTRUIRE SPITAL CLINIC 
JUDEȚEAN DE URGENȚĂ SIBIU. 

Contractul are o valoare estimată de 
678.090 lei la care se adaugă TVA și vizează 
achiziționarea serviciilor de verificare tehnică 
a documentațiilor tehnico-economice de 
către verificatori legal atestați pe specialități, 

pentru cerințele prevăzute de proiectant în 
cadrul proiectului „Construire spital clinic 
județean de urgență Sibiu”. Dat fiind specifi-
cul contractului de servicii, prestatorul va 
asigura un personal minim obligatoriu format 
din specialiști verificatori de proiecte atestați 
conform legislației in vigoare si potrivit cerin -
țelor caietului de sarcini. 

Achiziția acestor servicii de verificare teh -
nică este o obligație legală pe care o are au-
toritatea contractantă, respectiv Consiliul 
Județean Sibiu, actele legislative de care tre-
buie să se țină cont fiind: Legea nr. 10/1995; 
H.G nr. 925/1995 modificată de HG nr. 742 
din 13.09.2018; H.G. nr. 907/2016; Ordinul 
2264 din 28.02.2018.

Comunele Slimnic și Rășinari 
sunt finaliste pentru titlul de Sat 
European de Tineret 2021

Sliminic și Rășinari se regăsesc în topul 
celor 8 comune din România care au intrat în 
competiția pentru Titlul de Sat European de 
Tineret 2021. Evaluare finală de către un 
juriu de specialitate a avut loc în perioada 3 
– 15 noiembrie 2020, iar decernarea titlului 
este programată în 17 noiembrie 2020, în 
cadrul Galei Tinerilor din Mediul Rural, ediția 
a doua (informații despre eveniment vor fi 
publicate în curând). „Felicităm Grupurile de 
inițiativă responsabile de realizarea candida-
turilor pentru determinarea de a-și dezvolta 
comuna și le spunem tuturor bun venit comu-
nitatea European Youth Village! Intrăm în 
următoarea etapă de evaluare. Mult succes 

tuturor!”, transmit organizatorii. Despre titlul 
de Sat European de Tineret și calendarul de 
evaluare: http://europeanyouthvillage.eu/ 
apel-2021/.  

Comunele Slimnic și Rășinari sunt finaliste 
pentru titlul de Sat European de Tineret 2021 
European Youth Villaga este un program co-
ordonat la nivel național de către Asociația 
Pentru Dezvoltare Activă și Go Free- Asociția 
pentru Sprijinirea Societății Civile implemen-
tat cu sprijinul Erasmus Plus. „Rășinariul 
poate deveni Satul European al Tinerilor în 
anul 2021, dacă vom învinge în ultima etapă 
de selecție!”, transmite Bogdan Bucur, pri-
marul comunei Rășinari.

Cercetare arheologică despre civilizația dacică din Transilvania în 
perioada secolelor 2 î.Hr – 1 d. Hr, desfășurată în județul Sibiu

Educație pentru patrimoniu. Măsuri de re-
vitalizare și protejare a Cetății dacice de la 
Tilișca este proiectul cultural care s-a bucurat 
de un real succes. Scopul acestui a fost scop 
constituirea unui set de măsuri în vederea 
protejării și revitalizării cetății dacice de la 
Tilișca, monument istoric de categorie A din 
județul Sibiu.  

Proiectul cultural: Educație pentru patrimo-
niu. Măsuri de revitalizare și protejare a 
Cetății dacice de la Tilișca a fost realizat la 
iniţiativa Asociaţiei Cetatea Dacică Tilişca, 

sprijinit şi cofinanţat de Consiliul Judeţean 
Sibiu prin agenda culturală 2020, în partene-
riat cu Muzeul Naţional Brukenthal, Primăria 
Comunei Tilişca şi Primăria Oraşului Sălişte. 

Cercetare arheologică despre civilizația 
dacică din Transilvania în perioada secolelor 
2 î.Hr – 1 d. Hr, desfășurată în județul Sibiu 
Proiectul s-a desfăşurat în perioada 8 Iulie-
30 Octombrie 2020, fiind realizat de un colec-
tiv format din: dr. Gheorghe Vasile Natea, 
Christian Kaiser, dr. Maria Raluca Teodor-
escu, Adrian Georgescu, dr. Vasile Palaghie, 

Mihail Chideșa, Florentin Perianu. 
Cercetare arheologică despre civilizația 

dacică din Transilvania în perioada secolelor 
2 î.Hr – 1 d. Hr, desfășurată în județul SibiuÎn 
cadrul proiectului au avut loc o serie de 
activități încadrabile în 4 arii tematice con-
form ghidului Consiliului Județean, astfel: a 
fost organizată o cercetare arheologică în 
vederea îmbogățirii cunoștințelor despre 
civilizația dacică din Transilvania în perioada 
secolelor 2 î.Hr – 1 d. Hr.;  a fost efectuată o 
campanie de igienizare a spațiului cetății 

dacice Tilișca și montarea unui sistem de 
colectare selectivă a deșeurilor;  au fost or-
ganizate 2 tabere de arheologie / conser-
varea si valorificarea patrimoniului istoric;  au 
fost tipărite cataloage trilingve şi pliante tril-
ingve (romana, germana, engleza) de pro-
movare a cetății dacice de la Tilișca; a fost 
organizată o expoziţie permanentă compusă 
din 5 panouri format A1, în perimetrul cetății 
dacice Tilișca; au fost organizate activităţi ed-
ucative şi de conştientizare a localnicilor de-
spre importanţa Cetăţii Dacice de la Tilişca.
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Un nou salon ATI pentru bolnavii de coronavirus va 
fi amenajat în cadrul Spitalului Municipal Mediaș

Prima ședință a Consiliului Local Mediaș a avut loc la 
începutul săptămânii trecute, iar alegerea viceprimarului 
municipiului Mediaș a fost unul dintre proiectele de 
hotărâre înscrise pe ordinea de zi. Christine Thellmann a 
căștigat din nou votul de încredere al colegilor consilieri 
locali, fiind numită viceprimarul orașului pentru al doilea 
mandat consecutiv. 

Vești bune pentru medieșenii și locuitorii 
din nordul județului Sibiu care apelează la 
serviciile Spitalului Municipal Mediaș. În 
urma unei sponsorizări din partea conducerii 

Romgaz unitatea spitalicească va avea un 
nou salon ATI cu 2 paturi, dotat cu tot ce e 
necesar, dar și aparatură nouă pentru secție. 
În aceste zile se montează aparatul Com-

„Am fost validate pentru un nou mandat de 
viceprimar, fapt care mă onorează, dar mă și 
responsabilizează. Vreau să îi mulțumesc 
domnului primar Roman Gheorghe pentru în-
crederea și susținerea acordată, dar și cole -
gilor mei, consilieri locali, pentru votul de 
încredere. Consider că acest mandat pe care 
medieșenii l-au acodat este unul bazat pe în-
credere, continuitate, dar și performanță, iar 
responsabilitatea noastră este de-a imple-
menta cele mai bune proiecte de dezvoltare 
pentru municipiul nostru. Un dialog constant 
și o administrație publică orientată către 
cetățeni reprezintă drumul correct atunci cant 
ești preocupat cu adevărat de binele comu -

nității pe care o reprezințo indiferent din ce 
funcție. Doresc să le urez mult success noilor 
consilieri locali și îi îndemn la un angajament 
ferm față de cetățeni prin susținerea proiec -
telor importante pentru Municipiul Mediaș.”, 
a declarat Christine Thellmann, la finalul 
ședinței de investire. Consilierii PNL au pro-
pus-o pentru această funcție pe Christine 
Thellmann, în timp ce reprezentanții PSD au 
numit-o pe pe Anca Suciu. Votul a fost sec-
retat, iar din cei către 19 aleși care au partic-
ipat la ședință (13 prezenți în sala mare de 
ședințe a Primăriei Mediaș, iar 6 online) fos-
tul și actualul viceprimar a primit 17 voturi, iar 
Anca Suciu a avut doar 2 voturi.

Christine Thellmann a fost aleasă pentru al doilea 
mandat de viceprimar al municipiului Mediaș

250.000 de lei, investiții în amenajarea unui teren 
multifuncțional la Clubul Sporiv Școlar Mediaș

Clubul Sporiv Școlar Mediaș va primi 
250.000 de lei din partea Inspectoratului 
Școlar Județean Sibiu pentru amenajarea 
unui teren multifuncțional, care va putea fi 
folosit pentru fotbal, handbal, baschet sau 
atletism. Acesta va fi dotat și cu o instalație 
de nocturnă, însă banii vor ajunge pânâ la 
sfârșitul acestui an. 

„Este vorba despre baza sportivă în aer 
liber. Acolo am refăcut în totalitate tribuna 
anii trecuți și acolo ne dorim și sper să 

reușim amenajarea unui teren multifuncțional 
în primul rând pentru fotbal, dar la fel de bine 
se va putea practica și handbalul și aici mă 
refer la antrenament în primul rând. De 
asemenea, pe lățime putem amenaja două 
terenuri de baschet cu panouri mobile, 
ușoare, unde se poate face antrenament. 
Totodată, când este nevoie, și atletismul 
poate folosi suprafața sintetică atunci când 
este nevoie. La terenul respectiv ne dorim 
foarte mult și o instalație de nocturnă care să 

ne permită în anumite situații, cum este și 
acum când se întunecă foarte repede, să ne 
continuăm activitatea și seara”, a declarat 
Mihai Moldovan, directorul Clubului Sportiv 
Școlar Mediaș.” 

Clubul Sportiv Scolar Medias are 5 secții: 
atletism ,baschet, fotbal, handball (fete) și 
tenis de câmp, unde activează 496 de 
sportivi pregătiți de 17 profesori-antrenori 
coordonați de director Moldovan Mihai. De-
a lungul anilor sportivii și tehnicienii CSS 

Mediaș au obținut performante remarcabile 
pe plan intern și internațional, propulsând 
spre marea performanță numeroși sportivi la 
toate ramurile sportive mai sus menționate. 

În prezent Sporiv Școlar Mediaș este unul 
dintre cele mai performante instituții de profil 
din țară, furnizând sportivi și tehnicieni lo-
turilor naționale de juniori și tineret ale 
României, situindu-se totodată în prim-planul 
competițiilor naționale de copii, juniori și 
tineret.

puter Tomograf achiziționat din sumele prim-
ite de la Romgaz în cofinanțare cu Primăria 
Munici piului Mediaș. 

„Mulțumesc conducerii Romgaz pentru su -
mele importante cu care a sponsorizat Spi-
talul Municipal Mediaș.  Este rezultatul unei 
foarte bune colaborări în interesul Mediașului 
și al medieșenilor. Cu acești bani s-a achi -
ziționat aparatură specifică secției ATI (moni-
toare funcții vitale pacienți, aparate ventilație 
artificială, injectomate, infuzomate, dispozi-
tive de dezinfecție a aerului, aparat ventilație 
noninvazivă, paturi ATI). Respectând proce-
durile de achiziție legale, un aparat de radi-
ologie mobil la patul pacientului va ajunge la 
Mediaș până la sfârșitul acestei luni, iar în 
acest moment este în curs de achiziție do -
tarea completă a unui salon ATI de încă 2 pa-
turi (ventilatoare mecanice, monitoare funcții 
vitale, injectomate, EKG, cărucior resusci -
tare). Pentru că sunt permanent preocupat 

de modernizarea și dotarea Spitalului Muni -
cipal Mediaș, am alocat de la bugetul local 
sume importante de bani pentru extinderea 
și reabilitarea completă a pavilionului de 
Pneumologie, pentru reabilitarea Laboratoru-
lui de Analize și pentru compartimentarea 
necesară realizării circuitelor epidemiologice 
anticovid. În plus, în urma dialogului constant 
cu conducerea Spitalului Municipal am de -
pus proiecte pe fonduri europene pentru a -
chiziționarea de aparatura medicală de 
aproape 20 000 000 lei. Traversăm cu toții o 
perioadă foarte grea.  

Mă bucur că există oameni care sprijină 
Spitalul Municipal Mediaș, oameni care se 
implică în lupta noastră a tuturor împotriva 
Covid 19, voluntari care îi ajută pe cei vulner-
abili sau pe cei deja bolnavi.  Vă mulțumesc 
tuturor”, transmite primarul Municipiului 
Mediaș, Gheorghe Roman prin intermdiul 
paginei sale de Facebook.
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Arhiepiscopia Sibiului va oferi un generator de 
oxigen Spitalului de Pneumoftiziologie din Sibiu

Generatorul în valoare totală de 80.000 
euro (sumă suportată integral din fondurile 
Arhiepiscopiei Sibiului) va fi achitat în două 
tranșe de către Centrul eparhial (50% la 
semnarea contractului și 50% la livrarea cu 
celeritate a generatorului). 

Spitalul de Pneumoftiziologie Sibiu mulțu -
mește public Mitropoliei Ardealului pentru do -
narea unui generator de oxigen, în con dițiile 
în care numărul pacienților cu Covid-19 care 
necesită oxigenoterapie cu debite mari este 
în această perioadă deosebit de crescut. 

„Decizia ÎPS Mitropolit, Laurențiu Streza, 
de a veni în sprijinul spitalului nostru cu acest 
generator de oxigen cu capacitate de 16 
metri cubi va salva vieți. Volumul de oxigen 
consumat în prezent la Spitalul de Pneumo -
ftiziologie Sibiu a crescut de aproximativ 10 
ori față de anii trecuți, astfel încât actuala 
stație de oxigen a spitalului, cu o capacitate 
de 6 metri cubi/oră  nu mai face față. Pentru 
a putea asigura debitele necesare pacien -
ților, lucrăm în paralel și cu tuburi de oxigen, 
însă este mult mai dificil și costisitor. Gestul 
pe care Mitropolia Ardealului îl face astăzi, 

chiar înainte de hramul Bisericuței din incinta 
spitalului, Sfântul Nectarie, este un sprijin 
real pentru bolanvii cu Covid și  apreciem că 
medicii și Dumnezeu lucrează împreună 
pentru redobândirea sănătății semenilor 
noștri în această perioadă grea”, a declarat 
Cristian Roman, Manager Spitalul de Pneu-
moftiziologie Sibiu. 

În prezent, la Spitalul de Pneumoftiziologie 
Sibiu sunt 60 de paturi destinate tratării bol-
navilor COVID, foarte mulți dintre aceștia 
suferind de insuficiență respiratorie severă, 
necesitând suport în ATI, dar negâsindu-se 
încă locuri disponibile în țară, pentru a fi 
preluați. Cazurile grave au nevoie de un con-
sum foarte mare de oxigen, în prezent ex-
istând cazuri care necesită până la 15 l de 
oxigen/minut. Chiar dacă spitalul nostru este 
desemnat spital suport Covid pentru cazuri 
ușoare și medii, tratăm la ora actuală și nu-
meroase cazuri grave, din cauza avalanșei 
de îmbolnăviri înregistrate în ultima perioadă 
în județul nostru, fapt ce a determinat de -
pășirea capacității de spitalizare a  Spitalului 
Județean și de Urgență Sibiu, unde, conform 

Având în vedere noile condiții pandemice din țară și din 
județul Sibiu, precum și numărul mare de persoane in-
fectate la nivelul Municipiului Sibiu, Înaltpreasfințitul 
Laurențiu, Arhiepiscopul Sibiului și Mitropoliult 
Laurențiu a convocat recent, ședința Permanenței Con-
siliului Eparhial la reședința mitropolitană din Sibiu la 
care s-a discutat și s-a aprobat, la inițiativa 
Înaltpreasfinției Sale, achiziționarea unui generator de 
oxigen premium pentru aplicații medicale care va de-
servi nevoile Spitalului de Pneumoftiziologie din Sibiu.

ordinului Ministerului Sănătății, sunt spita -
lizate cazurile severe. 

De la începutul pandemiei și până în pre -
zent, în Spitalul de Pneumoftiziologie Sibiu 
au fost tratați peste 500 de pacienți Covid. 
Având în vedere noile condiții pandemice din 
țară și din județul Sibiu, precum și numărul 
mare de persoane infectate la nivelul Mu-
nicipiului Sibiu, Înaltpreasfințitul Laurențiu, 

Arhiepiscopul Sibiului și Mitropoliult Laurențiu 
a convocat vineri, 6 noiembrie, ședința Per -
manenței Consiliului Eparhial la reședința 
mitropolitană din Sibiu la care s-a discutat și 
s-a aprobat, la inițiativa Înaltpreasfinției Sale, 
achiziționarea unui generator de oxigen pre-
mium pentru aplicații medicale care va de-
servi nevoile Spitalului de Pneumoftiziologie 
din Sibiu.
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La naştere nou-născutul prezintă la nivelul 
capului 4 fontanele (uneori chiar 6), însa cel 
mai adesea se face referire doar la două dintre 
acestea: cea anterioară – denumită în limbaj 
popular „moalele capului” și cea posterioară, de 
dimensiuni mult mai mici. 

Fontanelele reprezintă zone neosificate (o 
membrană dură) situate între oasele craniene 
(incomplet osificate) care, pe măsură ce nou-
născutul şi sugarul cresc vor scădea în dimen-
siuni pentru a se închide definitiv, într-un in ter -
val de timp foarte variabil cuprins în general 
între 3 luni şi 24 de luni. Aceste porțiuni „moi“ 
ajută la trecerea nou-născutului prin canalul 
pelvi-genital în timpul naşterii pe cale vaginala 
şi protejează creierul de traumatisme, lăsând 
zonelor osoase ale cutiei craniene posibilitatea 
să fie flexibile şi nu necesită îngrijire specială. 

Ecografia transfontanelară 
Ecografia transfontanelară este una dintre 

examinările imagistice utilizate în diagnosti-
carea diferitelor afecțiuni intracraniene ale nou-
născuților și sugarilor. Prin intermediul acesteia 
se evaluează aspectul creierului şi circulaţia 
cerebrală. Deoarece ultrasunetele nu trec cu 
uşurinţă prin craniu, această investigaţie ima -
gis tică este efectuată în special la nou-născuţii 
şi sugarii la care fontanela încă nu s-a închis, 
ceea ce permite o „fereastră ecografică“ pentru 

vizualizarea creierului. 
Este indicată în situații care includ: prematu-

ritatea, hemoragia intracraniană, hidrocefalia, 
injuriile hipoxice și traumatismele la naștere, 
malformații de sistem nervos central, infecții 
congenitale, mame cu tratament cu anticoagu-
lante/trombofilii/diabet zaharat. Tehnica utili -
zează drept fereastră ecografică fontanela 
anterioară și în unele situații fontanela poste -
rioară; nu necesită pregătire prealabilă și se -
dare, motive pentru care este ușor de acceptat 
de părinți și copii. 

În prima parte a procedurii, medicul va aplica 
la nivelul fontanelei anterioare gelul care va avea 
pe cat posibil temperatura corpului și care este 
menit să faciliteze transmiterea undelor sonore 
la ecograf; În timpul examinării parinţii se pot 
ocupa de nou-născut sau sugar, oferin du-i 
suzeta şi acordându-i atenția de care are nevoie. 

Ecografia transfontanelară la fel ca ecografia 
de sold, este o investigaţie lipsita de riscuri,  
nedureroasă, neiradiantă şi neinvazivă. Toate 
aceste tipuri de ecografie, împreuna cu consul-
tatiile de specialitate se desfășoară în noul 
sediu al Clinicii Proctoven. 

Dr. Raluca Iosifescu 
Medic specialist pediatrie  

și neonatologie 
CENTRUL MEDICAL PROCTOVEN 

Tel. Programări 0369/410858  
sau 0735/545530

Ecografia la nou-născuți

Pavilionul IV din cadrul Spitalului de Psihiatrie 
„Dr. Gheorghe Preda“ Sibiu va fi reabilitat termic

Proiectul va fi realizat prin fonduri euro pe -
ne accesate prin Programul Operațional Re-
gional 2014-2020, obiectivul principal fiind de 
a sprijini tranziția către o economie cu emisii 
mai scăzute de carbon, dar și de a gestiona 
inteligent energie, implicit cea din surse re-
generabile, în infrastructurile publice. Acest 
proiect contribuie în mod concret la strategiei 
Consiliului Județean Sibiu de a îmbunătățirii 
infrastructura existentă, dar și de a imple-
menta acțiuni care contribuie la un mediu mai 
sănătos și sustenabil. „Continuăm proiectele 
de investiție în infrastructura sănătății, dar 
care au și un însemnat beneficiu asupra 
mediului. Eficientizarea energetică a clădirilor 
este una dintre cele mai importante teme 
abordate în Pactul Verde European, care 
aduce beneficii comu nității pe termen lung și 
va contribui în mod cert atât la creșterea 

calității actului medical, dar și asupra mediu-
lui înconjurător prin reducerea consumului 
gazelor cu efect de seră care au impact di-
rect asupra schimbărilor climatice. Totodată, 
proiectul va avea impact și din punct de 
vedere economic, deoarece contribuie la re-
ducerea semnificativă a consumului de en-
ergie” a declarat președinta CJ Sibiu, Daniela 
Cîmpean. Clădirea din cadrul Spitalului de 
Psihiatrie „Dr. Gheorghe Preda“ Sibiu găz -
duiește în momentul de față secția de geron-
topsihiatrie, cu un număr de 50 de paturi. 
Termenul de execuție a lucrărilor este de 10 
luni, iar 60 luni reprezintă perioada de garan -
ție. Cele mai importante lucrări ce urmează 
a fi reali zate, sunt: reabilitarea termică a ele-
mentelor de anvelopă; îmbu nătățirea sis-
temului de încălzire/a sistemului de furnizare 
a apei calde de consum; instalarea unor sis-

Consiliul Județean Sibiu a semnat astăzi, 12.11.2020, contractul de execuție pentru lucrări de reabilitare ter mică a 
Pavilionului IV, din cadrul Spitalului de Psihiatrie ”Dr. Gheorghe Preda”, Sibiu. Contractul a fost semnat cu SC NV 
CONST SRL, operatorul economic, care, în urma încheierii licitației a fost desemnat câștigător. Valoarea contractu-
lui de execuție este de 3.384.729,08, fără TVA.

teme alternative de producere a energiei 
electrice și/sau termice. reabilitarea/moder -
nizarea ins talației de iluminat; lucrări conexe 

care contribuie la implementarea proiectului; 
branșare gaz (Proiectare si racordare rețea 
gaz); utilaje/echipamente – dotare și montare.
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Societățile culturale din trecu-
tul Sibiului, tema unei expoziții 
găzduite de Primăria Sibiu

Ciprian Ștefan, directorul Muzeului Astra Sibiu:  
Era ciudat să fii în muzeu și să nu vezi niciun vizitator

Societățile și asociațiile culturale întemeiate 
de comunitatea românească și de cea 
germană din Sibiu începând cu secolul al 
XIX-lea sunt tema unei expoziții de fotografie 
și documente găzduite de Primăria Sibiu din 
16 noiembrie 2020 până la finalul lunii. 
Expoziția de fotografie și documente „Energi-
ile culturale ale Sibiului” cuprinde fotografii, 
documente inedite și informații despre activ-
itatea și istoricul asociațiilor cul tu rale și artis-
tice din Sibiu. 

Evenimentul face parte din proiectul Ener -
giile culturale ale Sibiului, derulat de Asocia -
ția Sibiul Cultural și cofinanțat de Primăria 
Sibiu prin Agenda Culturală 2020. Proiectul 
cuprinde o expoziție de fotografie și un volum 
dedicate asociațiilor și societăților culturale 
românești și săsești din trecutul Sibiului, care 
au reușit decenii de-a rândul să concentreze 
viața culturală și intelectuală a cetății. Sub 
egida prestigioaselor societăți și asociații si-
biene s-au derulat evenimente culturale va -

loroase și s-au remarcat personalități mari 
ale culturii românești și germane, societățile 
sibiene reușind să edifice lăcașuri de cultură, 
muzee, să susțină viața culturală a orașului 
cu spectacole valoroase, să îmbogățească 
cunoașterea prin scrieri apreciate în diferite 
domenii ale științei. Sibiul are o istorie bogată 
în ceea ce pri vește înființarea a numeroase 
și prestigioase asociații și societăți: Asociația 
pentru Cu noașterea Transilvaniei (Verein für 
Sie ben bürgische Landeskunde), Asociațiu -
nea Tran silvană pentru Literatura Română și 
Cultura Poporului Român – ASTRA, Asocia -
ția Ar deleană pentru Științele Naturii (Sieben-
bürgischen Vereins für Natur wis sens cha ften), 
Musikverein „Hermania“, Reuniunea Ro mâ -
nă de Muzică, Asociația Carpatină Tran sil -
vană (Siebenbürgischer Karpathenverein), 
Reuniunea Femeilor Române, Aso ciația Fe-
meilor Evanghelice din Sibiu, So cie tatea de 
Lectură „Andrei Șaguna”, Reuniunea Mese -
riașilor Români și multe altele.

Pentru multe instituții de cultură, criza pan -
demică a fost o adevărată provocare. Dintr-
o dată, muzeele din aproape toată lumea 
și-au închis porțile. De la aglomerația din 
Luvru sau de la Capela Sixtină la pustiu și 
lacăte pe ușă s-a trecut brusc, încât părea de 
neînchipuit, dar lucrurile chiar așa au stat. Și 
muzeele noastre și-au închis porțile. Ciprian 
Ștefan, directorul Muzeului Astra, una dintre 
cele mai importante instituții de cultură atât 
din Sibiu, cât și din România ne-a explicat cum 
a ținut „piept” muzeul sibian acestei pandemii. 

Reporter: Care sunt repercursiunile 
acestui virus asupra Muzeului Astra? 

Ciprian Ștefan: A fost un an ciudat, dar 
până la urmă normal, deoarece situația ac -
tuală trebuie să fie asumată și conștientizată, 
întrucât va mai dura cel puțin un an conform 
spuselor experților. Pentru noi a reprezentat 
o pierdere, deoarece deschizând muzeul în-
cepând cu data de 15 mai am pierdut un 
trimestru și jumătate, atât la numărul de vizi -
tatori, cât și în ceea ce privește veniturile pro-
pri, venituri care erau importante pentru a ne 
realiza un plan de acțiuni și de ma ni festări. 
În lunile iunie, respectiv iulie, lucrurile au 
revenit la normal, publicul fiind tot mai nu-
meros. Am fost bucuros să văd că foarte 
mulți români au vizitat Sibiu, mare parte din-
tre ei au făcut acest lucru și datorită vizitei în 
muzeul nostru, deoarece noi am organizat în 
fiecare weekend evenimente de calitate. Din 
păcate, anul acesta nu am depășit în week-
end cifra de 16.000 de vizitatori (anul trecut 
am avut și 25.000) Era ciudat să fii în muzeu 
și să vezi că este pustiu, să nu vezi niciun 
vizitator. Era ciudat să vii în weekend în 
muzeu și să nu fie organizat niciun eveni-
ment. Aveam o dinamică, un mecanism de 

funcționare bazat pe interacțiune cu publicul, 
de comunicare și de interpretare a patrimo-
niului. Însă, am reușit să ne adaptăm și să 
mergem mai departe, ceea ce vom face și în 
continuare. Muzeul Astra este un fenomen, 
care trebuie să se adaptează la condițiile din 
ziua de astăzi. 

Rep.: Punând în balanță numărul viz-
itatorilor care v-au trecut pragul în 2019 
cu numărul celor care v-au vizitat în 
acest an, care este situația? 

C.Ș.: În momentul de față nu am date e -
xac te, dar din estimări cred că sunt undeva 
la – 25% față de aceeași perioadă a anului 
trecut, vorbesc începând din 15 mai până în 
luna noiembrie. Vom vedea la finalul anului 
cum stăm, au fos evenimente unde Muzeul 
Astra era organizator sau coorganizator fie 
că aveau loc în muzeu, în centrul orașului 
sau în județ, unde noi contorizam și numărul 
de beneficiari ai programelor Muzeului Astra. 
În acest an nu am mai reușit să organizăm 
evenimente în Noul Român, Miercurea Sibi-
ului, în zona centrală sau în zona de nord a 
județului și cumva, a trebuit să ne reechi li -
brăm activitatea. În schimb, în ceea ce pri -
veș te veniturile, acestea au fost neașteptat 
de bune, și ne-au permis astfel să redis-
tribuim banii în secțiunea de dezvoltare. 
Unde va trebui să finalizăm câteva șantiere 
în lucru, menite să dezvolte infrastructura 
muzeală care anul viitor va genera alt tip de 
program și alt tip de discurs expositional, 
ceea ce sperăm să placă publicului nostru. 

„Trei mari evenimente au fost anulate 
din cauza COVID-19” 

Am simțit lipsa vizitatorilor din străinătate, 
dacă anul trecut numărul lor era de aproxi-
mativ 20%, în acest an suntem la 2% sau 

3%. Cred că stăm cel mai bine la numărul de 
vizitatori dintre toate muzeele din România 
în acest moment. Dar în luna decembrie vom 
ști cu exactitate datele și le vom comunica la 
evenimentul de bilanț, așa cum v-am obișnuit 
în fiecare an. 

Rep.: Care au fost evenimentele anu-
late din cauza acestui virus? 

C.Ș.: În primul rând, Astra Film care s-a 
mutat o parte din el în online, iar o altă parte 
a avut loc la noi în muzeu și despre care con-
sider că a fost o mare reușită chiar la nivel 
european. Avem câteva ecouri fantastice de-
spre acest eveniment în presa internațională, 
cu toate că a avut loc în condiții de pan-
demie, adică cu un număr limitat de specta-
tori la proiecțiile de filme și în condiții de 
res pectare a măsurilor impuse de către au -
torități. Am anulat câteva evenimente impor-
tante, unul dintre acestea ar fi Muzeul se 
implică în județ, program care trebuia să 
înceapă în luna octombrie, menit să scoată 
în evidență în toate colțurile lumii minunățiile 
care sunt în județul Sibiu, care nu se re -
găsesc în anumite zone și din păcate foarte 
mulți copii nu își cunosc județul în care tră -
iesc. Noi încercăam prin acest eveniment să 
completăm programa școlară, veneam în 
sprijinul dascălilor cu programele noastre de 
pedagogie muzeală. 

Anul trecut am organizat un eveniment 
împreună cu câteva companii din Sibiu, un 
eveniment unic în rețeaua muzeală din 

România pentru că aducea la un loc toate 
companiile puternice din Sibiu. Prin interme -
diul acestuia reușeam să punem bazelor 
unor colaborări, poate chiar și sponzorizări 
prin care încercam să îi ajutăm pe micii meș -
teri, dar din păcate în acest an nu am mai 
reușit să îl organizăm. De asemenea, nu a 
mai avut loc Olimpiada micilor meșteșugari, 
unul dintre cele mai importante evenimente 
ale Muzeului Astra, unic la nivel european. 
Sperăm ca anul 2021 să vină cu vești mai 
bune și să îl putem organiza, deoarece a fost 
o mare dezamăgire în rândul tinerilor, a celor 
care își doreau să participe la concursurile 
organizate în cadrul Olimpiadei micilor meș -
teșugari, dar din păcate nu au reușit să a -
jungă din cauza restricțiilor foarte mari. Trei 
mari evenimente au fost anulate din cauza 
COVID-19, dar eu sunt ferm convins că anul 
viitor le vom readuce în atenția publicului 
nostru.  

Rep.: În încheiere am dori să le trans -
miteți un mesaj cititorilor ziarului Star 
Sibian. 

C.Ș.: Vă doresc să fiți sănătoși! Să res -
pectați măsurile, să purtați mască, să vă i -
gienizați și să aveți grijă unul de celălalt. Este 
un mesaj așa de simplu în Sfânta Scriptură: 
Iubește-ți aproapele ca pe tine însuți! Dacă 
am face cu toții acest lucru cred că am scăpa 
mai repede de această năpastă care ne-a 
lovit în ultimele luni. Doamne Ajută și să ne 
vedem sănătoși în Dumbrava Sibiului!
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„Ambulanţa pentru monumente”, câştigătoarea Premiului 
Publicului în cadrul Premiilor Europene pentru Patrimoniu

Preşedintele Klaus Iohan-
nis i-a felicitat pe iniţiatorii 
proiectului “Ambulanţa 
pentru monumente”, care a 
câştigat Premiul Publicului 
în cadrul Premiilor Eu-
ropene pentru Patrimoniu, 
evidenţiind reuşitele aces-
tora de-a lungul celor cinci 
ani de activitate.

Gala Premiilor Patrimoniului European, e -
veniment organizat chiar în aceste condiţii 
excepţionale, este o dovadă a angajamentu-
lui nostru pentru protejarea şi punerea în va -
loare a moştenirii culturale, a respectului pen-
tru cultura care ne uneşte şi dă sens vieţii 
noastre. Manifestarea Europa Nostra din 
acest an este cu atât mai emoţionantă pentru 
noi, cu cât astăzi un proiect românesc, „Am -
bulanţa pentru monumente“, primeşte impor-
tantul Premiu al publicului, la scurt timp după 
ce a fost deja premiat pentru aportul său de-
osebit la protejarea patrimoniului cultural prin 
educarea, formarea şi conştientizarea pu -
blicului”, a afirmat preşedintele în mesajul a -
dresat Organizaţiei Europa Nostra şi par tici -
panţilor la Gala Premiilor Patrimoniului 
European. 

Conform unui comunicat transmis de Ad -

ministraţia Prezidenţială, preşedintele a 
evidenţiat că prin implicarea iniţiatorilor pro -
iec tului, a tinerilor, a specialiştilor, a auto rită -
ţilor şi a sponsorilor, în cei cinci ani de 
exis tenţă ai Ambulanţei au fost salvate mon-
umente aflate în mare pericol. 

„Cred că foarte mulţi cetăţeni europeni au 
apreciat proiectul românesc ca o expresie 

concretă de solidaritate şi un exemplu de va -
lorificare a energiilor civice pe care cultura şi 
patrimoniul le generează. Premiind în acest 
context dificil în care ne aflăm cu toţii „Am -
bulanţa pentru monumente“, Europa Nostra 
ne reaminteşte cuvintele atribuite lui Jean 
Monnet, unul dintre părinţii fondatori ai Uniu-
nii Europene: “Dacă aş reîncepe (construcţia 

Uniunii Europene), cultura ar fi pe primul 
plan“, a precizat Klaus Iohannis. 

Preşedintele a subliniat că înţelegerea şi 
asumarea istoriei comune asigură forţa pro -
iectului european, iar protejarea patrimoniul 
“nu este o întoarcere spre trecut, dimpotrivă, 
ea arată ce valori vrem să lăsăm moştenire 
generaţiilor” care ne vor succeda.

„Faust: Vanity and Despair”, 
expoziție de pictură realizată de 
artistul sibian Alexandru Cînean

Tânărul artist sibian Alexandru Cînean vă 
invită în perioada 7-30 noiembrie, la NO!HAI 
Ambasada Creativă (Piața Mică, Nr. 3), la 
expoziția personală de pictură intitulată 
„Faust: Vanity and Despair”. 

Lucrările sunt inspirate de capodopera dra-
maturgiei universale, „Faust” de Johann 
Wolfgang von Goethe și spectacolul cu 
același nume, în regia lui Silviu Purcărete, de 

la Teatrul Național „Radu Stanca” din Sibiu. 
Picturile sunt concepute ca o serie de 

interogații despre sufletul omenesc și con -
diția actorului, care se concentrează pe emo -
țiile umane provocate de dorință și plăcere, 
de goana după faimă și măreție, surprinse 
într-o manieră ambivalentă, ca urmare a 
confruntării actorilor cu rolurile și cu propria 
lor imagine, dar și despre moarte și mântuire.

Biblioteca Județeană ASTRA Sibiu va 
deveni gazda expoziției „Rezistenții. 
Amintire și recunoștință”

În perioada 16.11 – 1.12.2020, la Biblioteca 
Județeană ASTRA Sibiu, se va derula Ex -
poziția „Rezistenții. Amintire și recu noș tință”. 
Aceasta face parte dintr-un amplu proiect 
expozițional inițiat anul trecut de Muzeul 
Național Cotroceni, sub Înaltul Patronaj al 
Președintelui României, cu prilejul împlinirii a 
30 de ani de la prăbușirea regimului comu-
nist. Realizată în colaborare cu Asociația 
„Apulum Forum” din Alba Iulia și Consiliul Na -
țional Pentru Studierea Arhivelor Secu rității, 
expoziția propune publicului vizionarea unei 
galerii de portrete înfățișând foști disidenți și 
opozanți ai regimului totalitar comunist. 

Vizitatorii vor avea ocazia de a privi 30 de 
eroi ai României, ale căror povești constituie 
adevărate modele de curaj, dârzenie, cinste 

și demnitate. Demersul este, în egală mă -
sură, unul istoric, prin expunerea unor in for -
mații și documente, și unul artistic. Cele 30 
de portrete, realizate într-o manieră artistică 
remarcabilă, aparțin unor tineri graficieni ro -
mâni, reprezentativi pentru generația de azi. 

Expoziția poate fi vizitată în Foaierul Bi -
bliotecii (Str. George Barițiu, nr. 7, parter), în 
intervalul orar 9:00 – 17:00. Cei interesați 
sunt invitați să solicite acest lucru în preala-
bil, la nr. tel. 0269 210 551. Accesul în spațiul 
expozițional se face respectându-se normele 
sanitare și regulile de distanțare fizică.  

Ac tivitățile desfășurate de Biblioteca Ju de -
țeană ASTRA Sibiu se organizează cu spri-
jinul Consiliului Județean Sibiu.
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Viitorul Șelimbăr este singura echipă  
cu punctaj maxim din totalul de 100  
de formațiuni din liga a III-a

Viitorul Șelimbăr continuă să scrie o pagină frumoasă de 
istorie în fotbalul din comună. Echipa antrenată de Florin 
Maxim a încheiat turul de campionat cu maxim de puncte, 
adică nouă victorii din tot atâtea posibile și cel mai bun 
golaveraj (+20) din Liga a III-a, fiind UNICA grupare din 
eșalonul terț care a reușit să atingă această performanță.

Noul sezon a început cu un nou format al 
ligii a III-a, cu adversari total necunoscuți 
pentru Viitorul Șelimbăr, însă echipa noastră 
s-a adaptat rapid la noile condiții de des -
fășurare a competiției, iar dovada vie a aces-
tui aspect este legată de cele nouă victorii din 
tot atâtea meciuri în Liga a III-a, Seria a VII-
a. „Parcursul la ceea ce ne-am propus noi, a 
fost unul normal ținând cont de modul în care 
ne-am pregătit și de condițiile pe care le-am 
avut. Eu îmi propun mereu să câștigăm, pen-
tru mine nu e ceva spectaculos, pentru că 
asta ne-am propus”, a declarat Florin Maxim, 
antrenroul echipei Viitorul Șelimbăr. 

De partea cealaltă și jucătorii susțin că par-
cursul formației din Șelimbăr nu este întâm -
plător. Cele nouă victorii nu au făcut nimic 
altceva decât să demonstreze că obiectivele 
clubului sunt argumentate și de prestațiile 
fotbaliștilor. „Nu e nimic surprinzător pentru 
noi, chiar intrăm la fiecare joc să-l câștigăm, 
ne așteptam să învingem în multe meciuri. 
Cred că am fi putut avea același parcurs și 
în primăvară când a fost întrerupt campi-
onatul. Am devenit o echipă, am fost mai uniți 
și suntem o echipă foarte bună. Așa zicem 
mereu, haideți să jucăm să câștigăm și să 
promovăm”, a declarat Alexandru Curtean, 
căpitanul echipei Viitorul Șelimbăr. 

Oficialii clubului Viitorul Șelimbăr s-au de-
clarat foarte mulțumiți de parcursul grupării 
antrenate de Florin Maxim, declarând ca sunt 
100% încrezători în ceea ce privește viitorul 
echipei. „Cele nouă victorii au demonstrat că 
avem o echipă omogenă, compactă și unită, 

dar să nu uităm că suntem abia la jumătatea 
drumului, iar greul abia acum începe. Mai 
avem 9 finale și meciurile de baraj, iar anul 
următor sperăm, și ne dorim, să evoluăm în 
liga a II-a“ a declarat Claudiu Furdui, pre șe -
dintele echipei Viitorul Șelimbăr. 

La finalul turului Viitorul Șelimbăr se află pe 
primul loc în clasament având 27 de puncte 
din tot atâtea posibile, având un avans de 10 
puncte față de locul secund. Trebuie mențio -
nat și faptul că echipa noastră are cel mai 
bun atac și cea mai bună apărare. Viitorul 
Șelimbăr a avut și obstacole, momente difi-
cile pe care puțini le anticipau la începutul se-
zonului, iar unul dintre ele a fost consemnat 
în momentul în care mai mulți jucători din lot 
au fost depistați pozitiv la testele COVID-19. 
„Cel mai greu moment a fost atunci când 
clubul a fost lovit de COVID-19, dar ne-am 
mobilizat și am demonstrat că avem  forță și 
suntem o echipă bine pregătită, concentrată, 
matură, am demonstrat că fiecare dintre noi 
poate pune umărul, poate sprijini echipa să 
își îndeplinească obiectivele. Totuși partea 
pozitivă este că în această perioadă a trebuit 
să fim și mai uniți și să conștientizăm fiecare 
rolul pe care îl avem la echipă”,  a mai punc-
tat Alexandru Curtean. 

Nici antrenorul Florin Maxim nu a putut să 
nu menționeze perioada dificilă din prima 
parte a sezonului, când antrenorul cu portarii, 
preparatorul fizic, președintele clubului și 
Gabriel Tănase au fost legitimați pentru a 
putea alinia o formulă de start, iar surpriza a 
fost că fiecare a pus umărul la cele nouă suc-

Începe amenajarea unui spațiu multi -
funcțional pentru recreere, sport și 
educație activă în cartierul Gușterița

„Am semnat contractul pentru proiectarea 
și amenajarea unui spațiu multifuncțional de 
recreere, sport și educație activă în cartierul 
Gușterița, un nou proiect finanțat din fonduri 
europene pe care îl realizăm. Și cartierul 

Gușterița are nevoie de astfel de facilități 
care să îl revigoreze și să ofere locuitorilor 
sprijin social, dar și modalități de petrecere a 
timpului liber.” (Astrid Fodor, primarul mu-
nicipiului Sibiu)

cese consecutive ce fac din echipa noastră 
o formație UNICĂ în țară.  „Cam toate meci-
urile au fost grele, nu am avut meciuri u șoare, 
chiar și atunci când am câștigat cu 7-0 nu a 
fost ușor. Băieții au luptat pentru fie care punct. 
Cel mai greu moment pentru mine acesta a 
fost, cel mai dificil când nu am reușit să alin-
iem întreg efectivul din cauza pandemiei“, a 
concluzionat Florin Maxim, an trenorul echipei 
noastre și unul dintre principalii artizani ai 
schimbării de la Viitorul Șelimbăr. 

Unul dintre oamenii implicați activ la e -
chipă, vicepreședintele Remus Șerban a ex-
plicat care este cheia succesului pentru tot 
ceea ce înseamnă realizările echipei Viitorul 
Șelimbăr. „Vă spun sincer că mi se pare nor-
mal ceea ce se întâmplă la echipă. Așa e în 
viață, când muncești și ești serios, succesul 
este doar o chestiune de timp, iar acum a 
sosit timpul nostru. Mai avem mult de muncit, 
dar trebuie să ne bucurăm și să felicităm pe 
această cale tot colectivul echipei noastre 

pentru performanța realizată în acest tur“, a 
declarat Remus Șerban, vicepreședintele 
echipei Viitorul Șelimbăr. 

Primarul comunei Șelimbăr, mândru de 
performanța echipei Viitorul Șelimbăr și de 
comunitatea în fruntea căreia se află. „Încă 
odată vreau să menționez faptul că la Șelim -
băr ne dorim performanță în toate domeniile 
de activitate. Ne dorim continuitate atât ca 
rezultate, cât și ca infrastructură. Ma bucură 
mult parcursul echipei noastre, iar faptul că 
suntem singura echipă din Liga III-a cu ma -
xim de puncte nu e întâmplător. Băieții mun -
cesc, sunt serioși și rezultatele sunt normale, 
iar pe această cale vreau să felicit întreg lotul 
de jucători și staff-ul tehnic“ a declarat pri-
marul Șelimbărului, Marius Grecu. 

Viitorul Șelimbăr mulțumește pe această 
cale și tuturor partenerilor și sponsorilor 
implicați în acest proiect, iar aceste perfor -
manțe nu ar fi fost posibile fără implicarea 
voastră! 

Primăria Sibiu va amenaja un teren de sport 
multifuncțional pentru practicarea fotbalului, handbalului 
și baschetului pe o suprafață de 924 m. Valoarea 
investiției este de 1,56 milioane lei. 

FCH vs Chindia Târgoviște în ,,16”-imile 
Cupei României, sezon 2020-2021

Sorții au decis ca FCH să joace împotriva 
celor de la Chindia Târgoviște în „16”-imile 
Cupei României. Este al doilea sezon consec-
utiv când cele două echipe se întâlnesc în 
această fază a competiției. 

Jocurile din cadrul şaisprezecimilor Cupei 
României vor avea loc în ziua de 28 noiembrie 
cu începere de la ora 13:30, cu excepția jocu -
rilor televizate, programul acestora urmând a 
fi stabilit şi comunicat ulterior pe site-ul FRF. 

Programul complet al meciurilor din  
„16-imile“ Cupei Romaniei: 

Dinamo - FC Viitorul și Gloria Buzau – 
FCSB, Progresul Spartac și CS U Craiova re-
spectiv Poli Iasi si CFR Cluj; Farul - Acade-
mica Clinceni; Dinamo – Viitorul; Turris- 
Sepsi; Gloria Buzău – FCSB; Husana Huși - 
U Cluj; Poli Iași - CFR Cluj; FC Voluntari - 
Gaz Metan Mediaș; Ceahlăul – Petrolul; Chi-
ajna - FC Botoșani, Ripensia - Astraș Progre-
sul Spartac - CS Universitatea Craiovaș 
Viitorul Pandurii Tg. Jiu - FC Argeș; CS San-

martin - Dunărea Călărași; FC U Craiova 
1948 - ASU Poli Timișoara; Csikszereda 
Miercurea Ciuc - UTA Arad. 

 Reguli pentru faza "16-imilor" Cupei 
Roomaniei: În partidele în care se întâlnesc 
formații de Liga 2 cu formații de Liga 3, în 
ceea ce privește regulile de vârstă ale tiner-
ilor jucători, se vor aplica reglementările de 
la Liga 3; Avertismentele (cartonașele gal-
bene) aplicate jucătorilor în jocurile disputate 
anterior fazei șaisprezecimilor de finală se 
anulează; Începând cu faza șaisprezecimilor 
de finală, un jucător care acumulează 2 
cartonașe galbene, în meciuri diferite, va fi 
sanctionat cu suspendarea pentru un joc, 
următorul din cadrul Cupei României; În 
cazul în care jocurile din Cupa României 
urmează să fie televizate în direct și sunt pro-
gramate în nocturnă, iar clubul organizator 
nu dispune de un stadion dotat cu instalație 
de iluminat, jocul se va programa pe un sta-
dion din localitatea cea mai apropiată, care 
îndeplinește condițiile. 
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Cinci elevi sibieni, distinși cu 
Premiul Accenture România

Echipa câștigătoare se numește Code 
Brigade și este alcătuită din elevii sibieni 
Eșan Tudor-Constantin, Morar Iuliana Ște -
fania, Oprișiu Bogdan-Ioan, Suveică Noemi 
și Voina Ioan Rareș. Ei au fost mentorați de 
Sebastian Paul Şerban de la compania Na-
garro. Pe parcursul celor șase luni ale proiec-
tului din acest an, ei au realizat aplicația 
Secure Document Transfer (SDT). Conce -
pută pentru a înlătura cu eficiență timpul pier-
dut, aceasta oferă posibilitatea de a evita 
așteptările în fața cabinetelor necesare prim-
irii adeverinței medicale sau de a vă ridica 
cazierul fără drumul până la poliție. Procesul 
de utilizare este intuitiv: vă faceți un cont, iar 
de aici tot ce mai este de făcut e să căutați 
documentul dorit, să scrieți informațiile și/sau 
să încărcați documentele cerute. Apăsați 

„trimite” iar în câteva zile primiți documentul, 
fără să fi depus cel mai mic efort. Promo 
video al aplicației poate fi vizionat aici. 

Juriul din acest an i-a mai avut ca membri 
pe Assoc.Prof. Simona Motogna, Vice preşe -
dinte Senat Universitatea Babeş-Bolyai 
(Preşedintele comisiei de jurizare), Valentin 
Filip, Head of Product Development la 
Fortech, Simona Godja, Project Manager la 
NetMatch, Bogdan Nădișan, Digital Technol-
ogy Software Architect la Accenture Româ-
nia, Dr. ing. Ovidiu Petru Stan, Director 
Com partimentul pentru Relaţia cu Mediul 
Socio-Economic la Universitatea Tehnică din 
Cluj-Napoca, Alina Moldvai Venţel, Inspector 
Școlar de specialitate Informatică la Inspec-
toratul Școlar Județean Cluj și Andrei Kele-
men, Director Executiv Cluj IT Cluster.

Chestionar pentru studenții 
care folosesc autobuzele Tursib

Cinci elevi sibieni mentoraţi în compania Nagarro au 
fost distinși miercuri, 4 noiembrie 2020, cu Premiul Ac-
centure România în cadrul Festivității Academiei 
Descoperă-ți pasiunea în IT din acest an.

Fii T.A.Re dacă ești din 
SIBIU! – Tineri Antreprenori 
Responsabili din Sibiu

Sesiunile pentru dobândirea competențelor 
antreprenoriale se vor baza pe metode non-
formale, punând un accent deosebit pe as-
pectele practice. 

Concepte abordate: personalitatea între -
prin zătorului; formalitățile necesare înființării 
unei firme; planul de afaceri; tehnici de mar-
keting; elemente de legislație fiscal; surse de 
finanțare ale unei afaceri; indicatori financiari; 
costuri și bugetare; bilanțul, contul de profit 
și pierderi, calculul de lichidități; lista orga -
nizațiilor suport pentru IMM-uri. 

Participanții vor susține un examen în 
prezența unei comisii ANC, iar după absol -
vire vor obține un certificat care atestă par-
curgerea programului de formare și men țio -
nează noile competențe dezvoltate. Cer tifi catul 
este eliberat de Ministerul Educației și Cer -
cetării și Ministerul Muncii și Protecției So-
ciale și are recunoaștere la nivelul UE. 

Proiectul ”Fii T.A.Re dacă ești din SIBIU! – 
Tineri Antreprenori Responsabili din Sibiu” 
este cofinanțat de către Direcția Județeană 
pentru Sport și Tineret Sibiu.

În ciuda faptului că traversăm o perioadă 
complicată din multe puncte de vedere, 
transportul public este o constantă nelipsită 
din viaţa unui oraş. Indiferent de vremuri, oa-
menii au nevoie să se deplaseze dintr-o zonă 
în cealaltă, iar cea mai la îndemână şi ieftină 
modalitate este transportul public. În această 
perioadă studenţii fac cursuri mai mult online, 
iar mobilitatea tuturor este mult redusă faţă 
de perioada de dinainte de pandemie, dar 
totuşi, activitatea autobuzelor Tursib con -
tinuă. Astfel, reprezentanții firmei de transport 
în comun vor să afle câți studenți apelează 
la serviciile acestora, intervalul orar cel mai 
solicitat, dar și detalii despre anii de studii și 
facultatea unde învață. Detalii la următorul 
link https://tursib.ro/page/chestionar-studenti. 

„Ne propunem aşadar să demarăm o cam-
panie în cadrul căreia să îi consultăm direct 

pe studenţi cu privire la serviciile de transport 
public, punându-le la dispoziţie pe site-ul 
nostru un chestionar în acest sens, pe care 
îi invităm să îl completeze. Îi rugăm aşadar 
pe toţi studenţii care folosesc, dar şi pe cei 
care nu folosesc transportul public, să ne 
sprijine în demersul nostru şi să ne ofere, 
părerea proprie referitoare la transportul pub-
lic din Sibiu, completând chestionarul de pe 
site. Datele obţinute, ne vor ajuta pe viitor să 
ne îmbunătăţim activitatea şi să încercăm să 
oferim servicii cât mai bune. Mulţumim antic-
ipat tuturor celor care vor alege să com-
pleteze chestionarul şi le promitem că datele 
colectate vor fi utilizate ca un punct de por -
nire pentru analiza serviciilor de transport din 
punctul de vedere al studenţilor din Sibiu.”, 
transmit reprezentanții Tursib.

TELVERDE – sprijin și consiliere 
psihopedagogică pentru elevi 
părinți și cadre didactice

Inspectoratul Școlar Județean Sibiu și Cen-
trul Județean de Resurse și Asistență Educa -
țională Sibiu au lansat joi, 12 noiembrie, linia 
TELVERDE: 0800815815 unde profesorii, 
elevii și părinții acestora primesc sprijin și 
consiliere psihopedagogică pe problemele 
emoționale sau comportamentale din partea 
specialiștilor. 

„Dragi elevi, stimați părinți, stimate cadre 
didactice! Având în vedere perioada dificilă 
pe care o traversăm cu toții, începând cu 
data de 12 noiembrie 2020, Inspectoratul 
Școlar Județean Sibiu și Centrul Județean 
de Resurse și Asistență Educațională Sibiu 
a venit în sprijinul elevilor, părinților și a ca -
drelor didactice cu o linie TELVERDE unde, 

specialiștii din CJRAE Sibiu vă vor sta la 
dispoziție pentru a vă oferi sprijin și consiliere 
psihopedagogică vizând problemele emo -
ționale sau comportamentale cu care vă con -
fruntați în această perioadă. Zilnic, în in -
tervalul orar 8-16, un profesor consilier școlar 
va răspunde apelurilor dumnea voastră. Linia 
TelVerde vizează numai solicitările privind 
consiliere psihope dagogică. Pentru alte in -
formații, vă rugăm să apelați numerele de 
telefon ale CJRAE Sibiu pe care le puteți 
găsi pe site-ul www.cjraesibiu.ro, secțiunea: 
contact.” este mesajul reprezentanților Cen-
trului Județean de Resurse și Asistență 
Educa țională Sibiu.

Centrul de Proiecte Educaționale și Culturale organi -
zează curs GRATUIT de competențe antreprenoriale pen-
tru tinerii din județul Sibiu, iar pentru a participa trebuie 
să vă înscrieți în perioada 06 – 19 noiembrie, la adresa 
https://forms.gle/oP8sNjFW4U1oHArq7 Cursul se 
adresează tinerilor din județul Sibiu și se va desfășura 
ONLINE în perioada 23-27 NOIEMBRIE.



„Am atras atenția în mod repetat asupra faptului 
că liberalii duc sănătatea județului în colaps, prin 
parazitatea și ocuparea funcțiilor de conducere din 
Spitalul Clinic Județean de Urgență Sibiu cu oameni 
care au drept calitate carnetul de partid sau simpa-
tia față de PNL și care nu au nicio legătură cu ma -
nagementul medical.  

Am atras atenția și asupra numirii ilegale în funcția 
de manager al Spitalului Clinic Județean de Urgență 
Sibiu a doamnei Liliana Coldea, care a fost e xa -
minată pentru concursul de ocupare a funcției de o 
comisie constituită nelegal, din care făcea parte in-
clusiv fina ei.  

De asemenea, în funcția de prefect (și, totodată, 
președinte al Comitetului Județean pentru Situații 
de Urgență) și în cea de director al Direcției de 
Sănătate Publică (DSP) Sibiu se află membri ai PNL 
depășiți complet de situație.  

Ca urmare a incompetenței celor care ocupă 
funcții-cheie în gestionarea crizei de sănătate pu -
blică la nivelul județului și a politicii falimentare a 
PNL, avem cel mai mare număr de îmbolnăviri la mia 
de locuitori din țară. Și cele mai multe decese.  

Cum e posibil ca, în municipiul cu atâtea pretenții 
de oraș european supercivilizat, pacienții să fie ținuți 
cu orele în curtea spitalului, în frig și ploaie, sau în 
barăci improvizate? Lipsa de organizare din Spitalul 
Județean afectează nu numai pacienții, ci și perso -
nalul medical, care a ajuns la limita epuizării fizice și 
psihice.  

Spitalul sibian a ajuns în topul știrilor naționale din 
cauza batjocurii la care sunt supuși pacienții, inclu-
siv în privința mâncării execrabile pe care o primesc 
bolnavii internați.  

În toată această debandadă, creată de in com -
petenții ajunși pe funcții publice, care este soluția 
„salvatoare” a Guvernului PNL? Evacuarea pro du -
cătorilor agricoli și a comercianților din halele în-
chise (exemplu, Piața Vasile Aaron), în timp ce 
supermarket-urile funcționează fără a fi deranjate 
de controalele instituțiilor căpușate de peneliști.  

Incompetența PNL Sibiu ucide!

Pe scurt, PNL Sibiu, prin reprezentanții săi, a dus 
Sibiul pe locul I în țară la numărul de îmbolnăviri, dar 
și la numărul de decese, reușind „performanța“ de a 
umple morga spitalului județean.“, Bogdan Trif, 
Președintele Organizației Județene PSD Sibiu. 

Dragi sibieni, în 6 decembrie o să aveți de ales între 
această politică dezastruoasă a PNL-ului, dusă la 
nivelul întregului județ, și echipa nouă a PSD Sibiu, 
formată din oameni tineri și capabili, cu cariere pro-
fesionale împlinite. În fruntea listei pentru Senat se 
află cunoscutul medic Cotizo Draia (52 de ani), care 

este zi de zi în linia întâi, la Unitatea de Primiri 
Urgențe Sibiu.  

La Camera Deputaților, lista este deschisă de Bog-
dan Trif (43 de ani), fost ministru al Turismului, cel care 
a implementat sistemul voucherelor de vacanță în 
România, a instituit asigurarea 100% a pachetelor de 
servicii turistice, de către agențiile de turism și a 
adus României cea mai mare creștere procentuală 
a numărului de turiști (de patru ori mai mare decât 
media Uniunii Europene), conform datelor oficiale 
ale EUROSTAT.
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